

Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 661b08

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60

Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

pressunit@coe.int

internet: www.coe.int/press



47 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"the former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

European day of Languages: learn, speak, listen– and understand each other

Statement on the European Day of Languages by Council of Europe Secretary General Terry Davis

Strasbourg, 25.09.2008 - "Learning another language is a good way to make sure that tolerance, respect and understanding among people are not lost in translation.

Language learning helps to avoid stereotyping individuals and helps to develop curiosity and openness towards other people and other cultures. Language learning helps us to see that interaction with people from different social identities and cultures is an enriching experience.

This is the approach advocated by the Council of Europe in our White Book on Intercultural Dialogue, published earlier this year, and it is also the underlying motive of the European Day of Languages, which was declared by the Council of Europe in 2001.

I have a very simple message to all Europeans of all origins, ages and backgrounds: learn, speak, listen– and understand each other."

Journée européenne des langues : « apprendre, parler, écouter et se comprendre les uns les autres »

Déclaration sur la Journée européenne des langues de Terry Davis, Secrétaire Général du Conseil de l'Europe

Strasbourg, 25.09.2008 – « Apprendre une autre langue, c'est emprunter le chemin le plus court pour se connaître, sans perdre en route la tolérance, le respect et la compréhension mutuelle.

En apprenant les langues, on apprend aussi à éviter les stéréotypes sur les personnes et on développe sa curiosité et son ouverture aux autres peuples et aux autres cultures. En apprenant les langues, on devient plus riches de ses échanges avec des personnes aux identités sociales et culturelles différentes.

C'est cette approche que préconise le Conseil de l'Europe dans son Livre blanc sur le dialogue interculturel, publié cette année. C'est aussi la véritable raison d'être de la Journée européenne des langues lancée par le Conseil de l'Europe en 2001.

Mon message à tous les Européens de toutes origines, de tous âges et de tous horizons est très simple : apprendre, parler, écouter et se comprendre les uns les autres ».

To receive our press releases by e-mail, contact : Council.of.Europe.Press@coe.int

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 47 member states.